

(a) That the claim concerning the coconut trees is under investigation and that, if it is determined to be valid, settlement will be made;

(b) That the Island Affairs Office at Ponape is in a position to assist the petitioner in his desire to acquire title to the land he has been developing or, if this is not possible, to a similar parcel of public domain land;

2. *Decides* that under the circumstances no recommendation by the Council is necessary;

3. *Invites* the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioner of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure of the Trusteeship Council.

479th meeting,
13 July 1953.

859 (XII). Petition from representatives of the storekeepers, magistrates and people of the Marshall Islands (T/Pet.10/21) concerning the Trust Territory of the Pacific Islands

The Trusteeship Council,

Acting under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,

Having accepted and examined at its twelfth session the petition from the storekeepers, magistrates and people of the Marshall Islands (T/Pet.10/21), in consultation with the United States of America as the Administering Authority concerned, which designated Mr. James A. McConnell as special representative,

Having taken note of the written observations of the Administering Authority (T/Obs.10/1),

Having taken note of the relevant report of the Standing Committee on Petitions (T/L.369, section XIII),

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority;

2. *Expresses the hope* that the Administering Authority will continue to provide the Marshall Islands Import-Export Company with the technical assistance which it requires;

3. *Invites* the Secretary-General to inform the Administering Authority and the petitioners of this resolution in accordance with rule 93 of the rules of procedure of the Trusteeship Council.

479th meeting,
13 July 1953.

860 (XII). Petition from Mr. Gordon Maddison and others (T/Pet.10/22) concerning the Trust Territory of the Pacific Islands

The Trusteeship Council,

Acting under Article 87 b of the Charter and in accordance with its rules of procedure,

a) La revendication concernant les cocotiers fait l'objet d'une enquête; si celle-ci établit que la revendication est justifiée, le règlement sera effectué;

b) Le Bureau des affaires insulaires de Ponapé est en mesure d'aider le pétitionnaire à acquérir un titre de propriété sur la terre qu'il a cultivée ou, si la chose n'est pas possible, sur une parcelle similaire de terre du domaine public;

2. *Décide* que, dans ces conditions, la pétition n'appelle aucune recommandation de la part du Conseil;

3. *Invite* le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle du pétitionnaire, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

479ème séance,
13 juillet 1953.

859 (XII). Pétition de représentants des commerçants, magistrats et habitants des îles Marshall (T/Pet.10/21), concernant le Territoire sous tutelle des îles du Pacifique

Le Conseil de tutelle,

Agissant en vertu de l'alinéa b de l'Article 87 de la Charte et conformément à son règlement intérieur,

Ayant reçu et examiné, à sa douzième session, la pétition des commerçants, magistrats et habitants des îles Marshall (T/Pet.10/21), en consultation avec les Etats-Unis d'Amérique, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question, qui avaient désigné M. James A. McConnell comme représentant spécial,

Ayant pris acte des observations écrites de l'Autorité chargée de l'administration (T/Obs.10/1),

Ayant pris acte du rapport rédigé sur ce sujet par le Comité permanent des pétitions (T/L.369, section XIII),

1. *Attire l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité chargée de l'administration;

2. *Exprime l'espoir* que l'Autorité chargée de l'administration continuera à apporter à la Marshall Islands Import-Export Company l'assistance technique dont elle a besoin;

3. *Invite* le Secrétaire général à porter la présente résolution à la connaissance de l'Autorité chargée de l'administration et à celle des pétitionnaires, conformément à l'article 93 du règlement intérieur du Conseil de tutelle.

479ème séance,
13 juillet 1953.

860 (XII). Pétition de M. Gordon Maddison et d'autres (T/Pet.10/22) concernant le Territoire sous tutelle des îles du Pacifique

Le Conseil de tutelle,

Agissant en vertu de l'alinéa b de l'Article 87 de la Charte et conformément à son règlement intérieur,